
 PROTOKÓŁ Nr XXXIV /17

z obrad XXXIV  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  29 grudnia  2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXIV  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 14

radnych  (brak  Hubert  Szama)  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto

powitała  Pana  Krzysztofa  Tomczyka  Prezesa  GZK, wszystkich  dyrektorów  naszych  jednostek

organizacyjnych, sołtysów, radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Mariana Mirka,  który

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Marian Mirek.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony z materiałami na  sesję.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad, który  przyjęto jednogłośnie.  Porządek

obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/ przyjęcie protokołu z obrad XXXIII sesji Rady Gminy 

   d/ informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie  XXXIII sesji Rady Gminy

   e/informacja Wójta o działaniach między sesjami

1



2. Przyjęcie budżetu gminy na rok 2018 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na

lata 2018 - 2040

2.1.  przedstawienie  opinii  Komisji  Rady Gminy  Lubasz  i  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Poznaniu 

2.2. przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w powyższej opinii oraz uzasadnienie wniosków

nie przyjętych do projektu uchwały budżetowej

2.3. dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie

2.4.  głosowanie  nad  projektem  uchwały  dotyczącej  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Lubasz na lata 2018 – 2040

2.5. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej  na rok 2018 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1. zmian Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

3.2. zmian w uchwale dotyczącej zaciągnięcia kredytu

3.3. zmian w uchwale budżetowej 2017r.

3.4. zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2040

3.5.  przyjęcia planu pracy  Rady Gminy Lubasz na 2018 rok

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.

6. Zakończenie obrad 

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXIII sesji Rady Gminy

Przewodnicząca stwierdziła, że Sekretarzem, obrad XXXIII sesji Rady Gminy Lubasz był Marek Wicher.

Poprosiła Pana Marka  o  przedstawienie protokołu z obrad poprzedniej sesji,  która odbyła się w

dniu 07 grudnia 2017 roku.  
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Zabierając głos Pan Marek stwierdził,  że zapoznał się z protokołem z obrad ostatniej sesji,  który

odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXXIII  sesji przyjęto jednogłośnie bez

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXXIIIsesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? Pytań nie było. W związku z tym, ze pytań nie było poprosiła

Wójta o informację 

    

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy powiedział: ostatnia sesja Rady Gminy odbyła się w dniu 7 grudnia br.

Czas zatem do dzisiejszej sesji nie jest długi, ale za to był to czas intensywnej pracy . Koniec roku

zawsze  jest  gorący  mimo  pogody  na  zewnątrz.  Wszystkie  nasze  działania  nastawione  są  na

zrealizowanie zamierzeń zaplanowanych w budżecie oraz określenie tych zamierzeń na rok przyszły.

Nie inaczej było i w roku bieżącym, a na uwagę zasługują :

1.W ostatnich dniach roku Wykonawca utwardzenia placu za MILĄ zdecydował się na podpisanie

protokołu odbioru. Można zatem było uregulować wzajemne zobowiązania. Przypomnę, że w trakcie

prac odbiorowych , ze względu na ujawnione nierówności i osiadanie gruntu zleciliśmy opracowanie

opinii przez biegłego sądowego co do przyczyn takiego stanu rzeczy. Opinia wskazała zarówno błędy

projektowe jak i błędy po stronie Wykonawcy, który realizując zadanie i widząc problem osiadania

nic z tym  nie zrobił i nikogo o tym fakcie nie powiadomił. Opinia wskazała także nienależyty nadzór

ze strony inspektora nadzoru. Zlecono również opracowanie kosztorysu, który na dzień 24 listopada

br wskazał koszty naprawy do prawidłowego poziomu. Biorąc powyższe pod uwagę zdecydowano, by

z wynagrodzenia wykonawcy jak i inspektora nadzoru potrącić kwoty równe 20%  wynagrodzenia. W

przypadku wykonawcy jest to kwota ponad 120 tysięcy złotych, mniejsza jeżeli chodzi o inspektora

nadzoru.  Ponadto  prowadzi  się  postępowanie  z  autorem  projektu,  od  którego  będziemy

egzekwować  odszkodowanie  związane  z  doprowadzeniem  do  stanu  należytego  nawierzchni

parkingu.
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2. Zakończyła się realizacja pozostałych zadań ujętych w budżecie gminy. Mowa tu przede wszystkim

o  wykonaniu  chodnika  w  ulicy  Podgórnej,  ułożeniu  chodnika  w  ulicy  Wiejskiej,  budową  wiaty

w  miejscowości  Kruteczek.  Zadania  zostały  odebrane,  a  zgłoszone  w  trakcie  odbioru  usterki

i niedociągnięcia będą wykonane. Na każdą pracę bowiem istnieje gwarancja i rękojmia.

3.  Mimo  braku  realizacji  dofinansowań  ze  środków  unijnych  projektów  realizowanych  bądź

zrealizowanych w 2017  roku,  w związku z bardzo dobrym wykonaniem dochodów podatkowych

budżetu  gminy,  udało  się  zakończyć  i  sfinansować  te  zadania.  Brak  wpływu środków  powoduje

jednak, że zmieni się kształt uchwały budżetowej na 2018 rok. Wysoka Rada rozpatrzy na dzisiejszej

sesji  autopoprawki do projektu budżetu będące wynikiem tego procesu. Jednocześnie zmieni się

jeszcze tegoroczny budżet szczególnie pod kątem zmniejszenia wysokości przychodów czyli kredytów

zaciągniętych w BS. Szczegółowo omówione zostanie to w dalszej części sesji.

4.  Tradycyjnie  ogłoszony  został  konkurs  na  najładniejszą  ozdobę  bożonarodzeniową.  Konkurs

przeprowadzony zostanie  w okresie  od 19 grudnia 2017 roku do 06 stycznia  2018 roku według

Regulaminu, który ogłoszony został na stronie internetowej gminy. Komisja powołana przez Wójta

Gminy w ramach objazdu wszystkich miejscowości dokona wytypowania najładniej udekorowanej

posesji  i  wsi  według kryteriów ujętych w regulaminie.  Termin objazdu komisji  został wyznaczony

w regulaminie na 5 stycznia od godziny 18.00. Proszę zatem Przewodniczących Komisji Rady Gminy

o wytypowanie przedstawicieli do prac w komisji.

5.  „Collturalny  Kruteczek”  to  grupa,  która  działa  społecznie,  pozyskując  środki  zewnętrzne

i  aktywizując mieszkańców Kruteczka  do wspólnych działań.  W roku  2017r.  wygrała  ona  projekt

„Aktywni Mieszkańcy” zorganizowany przez Czarnkowsko-Trzcianecką Lokalną Grupę Działania pod

nazwą  „Aktywnie  i  zdrowo  –  żyj  kolorowo”  .  Dokonano  podsumowania  projektu.  Projekt  był

realizowany przez ponad pół roku i był to   szereg działań dla różnych grup wiekowych m.in. dzieci

wzięły  udział  w  zabawach  z  animatorką  –  panią  Martyną,  która  malowała  twarze  i  tworzyła

„balonowe cuda”, gotowano także zupę grochową i pieczono  kiełbaski na świeżo zakupionym grillu.

Kolejnym działaniem było: „II Śniadanie na trawie” połączone z „Gimnastyką dla mamy, taty i smyka”.

Ćwiczenia  przeprowadziła  w  ramach  wolontariatu  pani  Beata  Izydor-Kułaga,  która  od  kilku  lat

aktywizuje grupy na niektórych salach wiejskich naszej gminy. Ćwiczenia przy gorących latynoskich
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rytmach spodobały się zarówno rodzicom jak i dzieciom. Dzieci uczestniczyły także w warsztatach

fotograficznych, których efektem końcowym było stworzenie własnego „aparatu” oraz wykonanie

wspólnych  zdjęć.  2  grudnia  zakończono   projekt  warsztatami  świątecznymi,  które  stały  się  już

tradycją.  W  całym  projekcie  wzięło  udział  ponad  50  osób.  Wieś  w  październiku  pozyskała  od

 Fundacji  „AMICIS”  6000  zł  na  siłownię  zewnętrzną,  którą  zamontowano  na  placu  zabaw  przy

świetlicy wiejskiej. To wszystko dla  mieszkańców sołectwa. Dziękuję wszystkim, którzy nam pomogli

i  zaangażowali  się  w  realizację  przedsięwzięć.  Gorące  słowa  podziękowania  kieruje  przede

wszystkim w kierunku Pani radnej Magdaleny Janc- Węglewskiej.

6. Wzorem lat ubiegłych również w tym roku w okresie przedświątecznym postanowiliśmy zrobić

miłą  niespodziankę  mieszkańcom  gminy  Lubasz,  którzy  to  z  przyczyn  od  siebie  niezależnych

przebywają w Domach Pomocy Społecznej.  W dniu 15 grudnia pracownik socjalny wraz z Zastępcą

Kierownika odwiedzili podopieczną przebywającą w Domu Pomocy Społecznej w Chodzieży. Warunki

oraz opieka jaką ma teraz zapewnioną nasza podopieczna są naprawdę bardzo dobre. Spotkanie

przebiegło w bardzo miłej atmosferze, a wspomnieniom starszej Pani i wzruszeniu nie było końca.

W dniu 19 grudnia   wraz z Panią Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  odwiedziłem

kilkoro  naszych  mieszkańców przebywających obecnie  w Zespole  Domów  Pomocy  Społecznej  w

Wieleniu. Dzięki przychylności Dyrekcji Zespołu Domów Pomocy Społecznej zostaliśmy bardzo miło

przyjęci, a podopieczni nie ukrywali radości i zadowolenia z odwiedzin. Podczas wizyty przekazane

zostały życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia  oraz paczki świąteczne. Każdemu

poświęcony został należyty czas, aby nasi seniorzy w tym szczególnym okresie przedświątecznym

poczuli się ważni i wiedzieli, że zawsze o nich pamiętamy.

7. Okres poprzedzający święta Bożego Narodzenia obfituje w wiele wydarzeń związanych z tradycją

tych świąt. Kultywujemy tę tradycję. W dniu 17 grudnia br. dokonaliśmy uroczystego otwarcia żłóbka

bożonarodzeniowego  przed  Urzędem  Gminy.  Były  kolędy  w  wykonaniu  naszych  zespołów  oraz

poczęstunek tradycyjnym barszczem i pasztecikiem z kapustą i grzybami. W dniu 20 grudnia w Domu

Strażaka w Lubaszu odbyło się Spotkanie Wigilijne dla osób chorych i samotnych oraz bezdomnych.

Jest  to  coroczny  zwyczaj,  który  zapanował  w  naszej  gminie.  Wigilijna  wieczerza  została

zorganizowana  przez  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Lubaszu,  a  na  spotkanie  przybyło

łącznie 90 osób. Bardzo licznie przybyli podopieczni Ośrodka Pomocy, osoby samotne co przyniosło
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największą radość organizatorom. Atmosfera podczas spotkania była świąteczna i radosna. Zebrani

gości obejrzeli Jasełka, które zostały przedstawione przez dzieci ze Szkoły Podstawowej w Lubasza.

Na wigilijnym stole swoje miejsce znalazły tradycyjne dania jak : pierogi z kapustą i grzybami, śledzie

w  śmietanie  z  ziemniakami  czy  ryba  smażona.  Dzięki  uprzejmości  Zakładu  Piekarniczo  –

Cukierniczego Sendal do kawy pojawiły się smaczne słodkości takie jak sernik,   piernik świąteczny,

ciasteczka. 

8. Spotkania wigilijne zorganizowały również nasze sołectwa i szkoły m.in. Sławno, Jędrzejewo, Krucz,

Szkoła Podstawowa Lubasz oraz Lubaska rada Senioralna, Towarzystwo Uniwersytetów Ludowych. 

Podpisałem  dzisiaj  umowę  z  Gminnym  Zakładem  Komunalnym  na  odbiór  i  za  gospodarowanie

odpadów komunalnych na kwotę ponad 1.114.000 zł oraz zimowe utrzymanie dróg 

9.W  związku  z  kończącym  się  rokiem,  pragnę  bardzo  serdecznie  podziękować  wszystkim

mieszkańcom naszej Gminy za wspólną pracę nad poprawą warunków życia. Tylko wspólne działanie

przynosi  efekty,  co potwierdzają stare  maksymy.  Chciejmy zatem w tym Nowym Roku pogłębiać

współpracę, cieszyć się nawet z małych sukcesów, nie rzucajmy sobie kłód pod nogi. Życzę  dużo

zdrowia, pomyślności i zwykłej ludzkiej życzliwości. Do Siego Roku."

Marek Wicher -podziękował za wykonanie chodnika na ul. Podgórnej – bardzo dobry pomysł

Wójt Gminy – chodnik został wykonany przy przychylności mieszkańców wsi Lubasz bowiem część

środków przeznaczona została na ten chodnik ze środków funduszu sołeckiego, a część dzięki Radzie

Gminy  bo  to  Państwo zdecydowaliście  o  przeznaczeniu środków na  chodnik.  Łączna  wartość  to

ponad 45 tys. zł – to wspólne dzieło. Potwierdza się to, że   wspólnymi siłami dążymy do tego żeby

było coraz lepiej, przyjemniej i bezpieczniej. 

Ad. 2. Przyjęcie budżetu gminy na rok 2018 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata

2018 – 2040

Przewodnicząca stwierdziła, że głównym punktem obrad jest przyjęcie budżetu gminy na rok 2018

i  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2018 – 2040.  W punkcie  tym zgodnie

z przyjętymi zasadami winny być przedstawione także 

- opinie Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 
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- stanowisko Wójta Gminy do opinii oraz uzasadnienie wniosków nie przyjętych do projektu uchwały

budżetowej

- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie

- głosowanie nad projektem uchwały dotyczącej przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Lubasz na lata 2018 – 2040

- głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2018 

Na samym początku głos zabrała Pani Skarbnik Gminy, która poinformowała, że opinie Regionalnej

Izby Obrachunkowej w sprawie projektu budżetu i WPF na 2018 rok są pozytywne. 

Skarbnik  powiedziała,  że  budżet  danego roku jest  wycinkiem Wieloletniej  Prognozy  Finansowej,

która  opracowana  została  do  2040  roku,  gdyż  do  tego  roku  rozłożone  są  spłaty  zobowiązań  -

kredytów i pożyczek. W tym dokumencie istnieje pełna zgodność danych z budżetem uchwalonym

na dany rok, tj.  w zakresie wielkości dochodów i wydatków z podziałem na bieżące i  majątkowe.

Pokazany jest  również  wynik  budżetu.  Dla  2018  roku jest  to  deficyt  w  wysokości  6.094.486  zł.

W dalszej części przedstawione są kwoty kredytów i pożyczek planowanych do zaciągnięcia w danym

roku, czyli  przychody budżetu gminy (8.300.000 zł)  jak również spłaty  zaplanowane na dany rok,

a  wynikające  z  harmonogramów  płatności  sporządzonych  przy  zawieraniu  umów  kredytowych

i pożyczkowych. W 2018 roku jest to kwota 617.375 zł plus 1.988.139 (droga Antoniewo – Krucz,

rozbudowa przedszkola) W Wieloletniej Prognozie Finansowej jest rubryka, która nazywa się kwota

długu  obrazująca  stan  zobowiązań  kredytów  gminy  na  koniec  każdego  roku.  Wysokość  tego

zadłużenia  na  koniec  2018  roku  planowana  jest  na  poziomie  22.936.476,63  zł  tj.  57,71%

planowanych dochodów budżetu gminy. Dla 2018 roku dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań

ukształtował się na poziomie około 6,16%. 

Spłaty  na 2018 rok wynoszą 1.187.375 zł, w tym:

-  spłaty rat         - 617.375 zł

- odsetki            -  500.000 zł

- poręczenie     -     70.000 zł 
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Powyższe stanowi 2,99% planowanych dochodów gminy.

Przewodnicząca  poprosiła  Przewodniczących  poszczególnych   Komisji  o  przedstawienie  opinii

dotyczącej projektu budżetu na 2018 rok 

 Andrzej Buśko zabierając głos powiedział, że Komisja Rozwoju   Gospodarczego wydała pozytywną

opinię  o  projekcie  budżetu  zwracając  jednak  uwagę  na  konieczność  dyscypliny  wydatków  w

jednostkach organizacyjnych gminy w zakresie powierzonych im zadań. 

Następnie Józef Cichorek stwierdził, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wydała

również pozytywną opinię o projekcie budżetu. Zaznaczył, że w trakcie posiedzenia obecnych było 3

radnych, z których 2 było za, a jeden radny nie głosował. 

Natomiast Pani  Magdalena Janc-Węglewska, która przewodniczy  Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw

Socjalnych powiedziała, że projekt budżetu na 2018 rok uzyskał jednogłośnie (5 radnych) pozytywną

opinię w trakcie posiedzenia w/w komisji w dniu 05 grudnia br.

Następnie głos zabrał Wójt,  który powiedział, że uwzględniając aktualny stan rzeczywisty i prawny

w okresie po przyjęciu projektu uchwały budżetowej na 2018r. (zarządzenie Wójta Gminy Lubasz

z  dnia  15 listopada 2017r.),  biorąc pod uwagę opinie  Komisji  Rady Gminy oraz Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Poznaniu, ponownie przeprowadzono analizę dochodów i wydatków proponując

następujące zmiany do planu budżetu:

I. W zakresie dochodów:

Zwiększenie planu dochodów łącznie o 2.619.205,15 zł, w tym z tyt.:

1. dofinansowania projektu unijnego z WRPO pn.”Rozbudowa przedszkola  Bajka w Lubaszu”

zrealizowanego  w  2017  r.-  refundacja  z  Urzędu  Marszałkowskiego-193.075,31 zł,

z przeznaczeniem na spłatę zaciągniętej na ten cel pożyczki z BS,

2. dofinansowania twardego projektu  unijnego szkolnego pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz

wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz” realizowanego w latach 2017-2018 –

301.855,70 zł,
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3. dofinansowania  projektu  partnerskiego  pomiędzy  urzędem  a  WOKISSem  Poznań

pn.”Cyfrowe  samorządy”  realizowanego  w  latach  2017-2018  –  refundacja  za  2017  r.  –

1.015,38 zł, 

4. dofinansowania  projekt  unijnego  szkolnego  miękkiego  pn.”Odnowa  edukacji  w  Gminie

Lubasz…” – 58.323,42 zł z przeznaczeniem na wydatki tego projektu, 

5. dofinansowania projektu unijnego pn.”Budowa drogi  Antoniewo-Krucz” zrealizowanego w

2017 r. z PROW - 1.795.140 zł,

6. dofinansowania projektu unijnego pn.”Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie

Lubasz” – refundacja nakładów na  ul. Kolejową- budowy kanalizacji sanitarnej w 2017 r. –

24.330 zł, 

7. wpływów z tytułu opłaty śmieciowej w związku ze zmianą stawek o kwotę  – 82.500.zł,

8. podatku od nieruchomości – 92.965,34 zł,

9. sprzedaży mienia (działka w Prusinowie)  -70.000 zł.

II. W zakresie wydatków:

Zwiększenie planu wydatków o 1.030.989,84 zł na realizację:

1) zwiększenie limitu wydatku twardego projektu unijnego szkolnego pn.”Modernizacja i adaptacja

oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz” realizowanego w latach 2017-2018 o

kwotę 778.900 zł,

2) zwiększenie limitu wydatków na projekt unijny pn.”Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w

Gminie Lubasz” (rozbudowa linii energetycznej o transformator) – o kwotę 45.300 zł,

3) zwiększenie limitu wydatków na projekt unijny miękki pn: ”Odnowa edukacji w Gminie Lubasz…”

– o kwotę 59.289,84 zł, 

4)zwiększenie limitu środków przeznaczonych na odbiór odpadów komunalnych–o kwotę 122.500zł

5)nowego zadania pn.”Opracowanie dokumentacji planu rewitalizacji dla Gminy Lubasz”– 25.000 zł.

III. Przychody.

9



      Zwiększenie przychodów z tytułu kredytów o kwotę 400.000 zł (tj. do wysokości  8.700.000 zł).

W związku z powyższym proponowany plan budżetu gminy na 2018r. kształtuje się następująco:

1) po stronie dochodów - zwiększa się o kwotę 2.619.205,15 zł i wynosi, po zmianach w stosunku

do projektu budżetu 39.743.031,23 zł, w tym dochody bieżące ukształtowały się na poziomie

33.056.783,96 zł , a dochody majątkowe 6.686.247,27 zł.

2) po stronie wydatków - zwiększa się również o kwotę 1.030.989,84 zł i wynosi, po zmianach w

stosunku do projektu budżetu 45.837.440,92 zł, w tym wydatki bieżące ukształtowały się na

poziomie  30.745.773,70 zł  (o  87.152,23 zł  więcej  niż  w projekcie),  a  wydatki  majątkowe

wynoszą 15.091.667,22 zł ( o 824.200 zł więcej niż w projekcie).

3) po stronie przychodów–kwota o 400.000 zł większa w stosunku do projektu budżetu na 2018r.

4) po stronie rozchodów – zwiększenie spłat o 1.988.139 zł (spłata po uzyskaniu dofinansowania

środków unijnych).

      Planowany stan zadłużenia gminy na koniec 2018 roku wynosić będzie 22.936.476,63 zł tj.57,71%

planowanych dochodów budżetu gminy.

Głosowanie nad autopoprawkami 

Głosowanie odbyło się trzykrotnie, ponieważ nie do końca było wiadomo jak kto głosował.

Ostatecznie

Za autopoprawkami – 13 radnych  Wstrzymujących się – 1                       (głosowało 14 radnych) 

Omawiając plan budżetu na 2018 rok Skarbnik Gminy – Renata Fąferek powiedziała, że plan budżetu

gminy po wprowadzonych autopoprawkach po stronie dochodów ustalono na kwotę 39.742.954,92

zł, w tym dochody bieżące to kwota 33.056.707,65 zł (są to podatki i opłaty, dotacje na zadania

bieżące zlecone i własne, udziały w podatku budżetu państwa oraz subwencje) Dochody majątkowe

ustalono  na  poziomie  6.696.247,27  zł,  w tym sprzedaż  mienia  oszacowano na 137.300 (67.300

działki w Klempiczu i 70.000 działka w Prusinowie) oraz przekształcenie wieczystego użytkowania w

prawo własności – 1.100 zł. 

Wydatki zaś ustalone zostały na poziomie 45.837.440,92 zł, w tym:
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-  wydatki  bieżące  30.745.773,70  zł  (są  to  wydatki  powtarzające  się  co  roku,  przeznaczone  na

działalność jednostek organizacyjnych gminy, które wykonują określone zadania na rzecz gminy)

- wydatki majątkowe – 15.091.667,22 zł.

Z wydatków bieżących przeznacza się:

• na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą łącznie 10.343.490 zł. Kwota

ta jest podzielona planami finansowymi na szkoły podstawowe, przedszkole, dowozy uczniów

do Szkól, Gminny Zespół Obsługi Szkół i Przedszkola, dokształcanie i doskonalenie nauczycieli,

stołówki i świetlice szkolne. W wartości tej zabezpieczono również limity na realizację zadań

w  zakresie  specjalnej  nauki  i  metod  pracy  dla  dzieci  i  młodzieży  szkół  podstawowych,

gimnazjum i przedszkoli

• pomoc  społeczną  –  10.003.265,75  zł  na  zadania  własne  i  zlecone  oraz  63.161,16  zł  na

realizację projektu"Poprawa dostępu do usług społecznych" współfinansowanego ze środków

UE.  Na  zadania  zlecone  budżet  państwa  zabezpieczył  (w  planie  budżetu  państwa  na

podstawie  informacji  wojewody)  kwotę  8.867.259  zł.  Pozostałe  środki  tj.  kwota

1.136.006,75zł  pozostają  na  zadania  własne,  które  w  części  sfinansowane  są  również

z budżetu wojewody. Aktualne dotacje na zadania własne wynoszą 205.994 zł, co oznacza, że

budżet gminy pokrywa 930.012,75 zł

• pozostałą  kwotę  wydatków  bieżących,  czyli  kwotą   8.809.601,95  zł  zarządza  jednostka

organizacyjna jaką jest Urząd Gminy. Oznacza to, że Urząd Gminy finansuje zadania z zakresu

infrastruktury wodociągowej i sanitarnej, bieżącego utrzymania dróg gminnych i przystanków

autobusowych,  gospodarki  gruntami  i  nieruchomościami,  administracji  publicznej  (Urząd

Gminy,  Rada  Gminy,  promocja),  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa,

obsługa długu publicznego, ochrona zdrowia, gospodarka komunalna,  ochrona środowiska,

kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, kultura fizyczna i sport. 

Urząd  Gminy  realizuje  zadania  gminy  również  przez  podmioty,  którym  udziela  dotacji

z budżetu. W planie budżetu na 2018 rok założono na te zadania łącznie 1.756.530 zł, w tym:
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• dla jednostek sektora finansów publicznych 1.236.630 zł (1.101.330 zł GOK + biblioteka) oraz

dofinansowanie  kosztów  niepublicznych  przedszkoli  115.300zł  i  dofinansowanie  kosztów

utylizacji wyrobów zawierających azbest - 20.000 zł (porozumienie z powiatem) 

• dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 519.900 zł 

- dotacje dla spółek wodnych – 10.000 zł

- dotacje dla niepublicznych jednostek systemu oświaty EDUKACJA – 332.000 zł

- dotacje celowe dla organizacji prowadzących działalność pożytku publicznego na realizację 

   projektu z zakresu kultury fizycznej i ochrony zdrowia – łącznie 62.900 zł (dotacje udzielane

   po przeprowadzonym konkursie)  

- dotacje na dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków  - 10.000 zł

- dotacje na dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych 

   – 15.000 zł

- dotacje na działalność sportową (Klub Radwan) – 90.000 zł 

W wydatkach bieżących zaplanowany jest fundusz sołecki w wysokości 161.469, 07 zł oraz środki do

dyspozycji sołectw – dochody pozyskiwane na podstawie oddanego mienia statusami wsi – 31.105 zł

W planie budżetu zabezpieczono środki:

-  rezerwy  ogólnej  w  wysokości  47.100  zł  tj.  0,105%  wydatków  (zgodnie  z  ustawą  o  finansach

publicznych rezerwa ta winna wynieść od 0,1 do 1% wydatków budżetu)

- rezerwy celowe – 163.000 zł (suma rezerw celowych nie może przekroczyć 5% wydatków, w tym:

a) na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 93.000 zł (0,5% wydatków

budżetu gminy pomniejszona o wydatki inwestycyjne, wydatki na wynagrodzenia i pochodne oraz

wydatki na obsługę długu)

b) z tytułu udzielonego poręczenia w wysokości 70.000 zł (kredyt GOK na renowację  zabytkowego

wiatraka w m. Dębe). 
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Na zadania inwestycyjne zaplanowano łącznie 15.091.667,22 zł, czyli 31,94% wszystkich wydatków,

co oznacza, że wydatki bieżące stanowią 68,06% wydatków ogółem.

W zadaniach inwestycyjnych zabezpieczono limity na dofinansowanie zakupu samochodu dla policji-

3.500  zł  oraz  dofinansowanie  zakupu  sprzętu  dla  Państwowej  Powiatowej  Straży  Pożarnej  w

Czarnkowie w kwocie – 10.000 zł. 

Pozostałe zadania inwestycyjne to:

1. budowa sieci wodociągowej w m. Krucz i Kruteczek                                                       530.000 zł

2. przebudowa sieci kanalizacyjnej w ul. Stajkowskiej w Lubaszu                                        37.000 zł

3. uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej w Gminie Lubasz                              10.606.100 zł

4. rozbudowa linii energetycznej o transformator                                                                  45.300 zł

5. rozbudowa systemów wodno – kanalizacyjnych w Gminie Lubasz                                247.000 zł

6. budowa drogi Miłkowo – Stajkowo (dokumentacja)                                                          75.000 zł

7. przebudowa dróg w Lubaszu                                                                                               754.230 zł

8. zakup gruntów pod ścieżkę w Jędrzejewie                                                                             9.000 zł

9.  utwardzenie placów w Lubaszu                                                                                          140.000 zł

10. zakup i montaż wiat przystankowych                                                                                    36.000 zł

11. zakup serwera UG Lubasz                                                                                                       30.000 zł

12. monitoring ulic w Lubaszu (kontynuacja)                                                                             15.000 zł

13. modernizacja, adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych                        1.551.495,68 zł

14. budowa oświetlenia drogowego w Gminie Lubasz                                                          150.000 zł

15. budowa miasteczka ruchu  drogowego oraz placów zabaw                                      413.029,04 zł

16. urządzanie placów zabaw w gminie                                                                                      33.000 zł

oraz wydatki inwestycyjne z funduszy sołeckich 

17. Dębe – budowa chodnika na ul. Starowiejskiej                                                             12.922,83 zł
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18. Lubasz- modernizacja chodników oraz budowa boiska na Osiedlu Górczyn                  23.600 zł

19. Jędrzejewo – wykonanie ścieżki – bezpiecznej drogi do szkoły                                          9.000 zł

20. Sławno – utwardzenie terenu między blokami                                                                   11.500 zł

21. Sokołowo – zakup i montaż pieca c.o. do świetlicy                                                            10.000 zł

22. Kruteczek – zakup patelni elektrycznej do kuchni świetlicy                                                6.000 zł

23. Krucz – rozbudowa oświetlenia w sołectwie                                                                    9.257,48 zł

24. Prusinowo – wykonanie ogrodzenia boiska sportowego i zakup sprzętu                          8.000 zł

25. urządzenie placów zabaw (Bzowo – Goraj; Antoniewo; Sokołowo; Stajkowo

Klempicz)                                                                                                                             51.064,19 zł

W 2018 roku planowane są przychody budżetu w wysokości 8.700.000 zł  (kredyty) 

Rozchody budżetu tj.  spłaty  rat  pożyczek i  kredytów wcześniej  zaciągniętych ustalono na kwotę

617.375 zł . Dodatkowo zwiększa się spłatę o 1.988.139 zł po uzyskaniu dofinansowania środków

unijnych – droga Antoniewo – Krucz i rozbudowa przedszkola Bajka. 

Ustalając  plan  budżetu  na  2018  rok  w  przedstawionych  kwotach  stworzono  deficyt  budżetu  w

wysokości  6.094.486  zł.  Jest  to  różnica  pomiędzy  planowanymi  dochodami  i  planowanymi

wydatkami. 

Na usilną prośbę Przewodnicząca RG udzieliła głosu sołtysowi wsi Kruteczek, który zapytał czy kwota

przeznaczona na budowę miasteczka ruchu  ponad 413 tys  zł  to wartość, którą na ten cel musi

przeznaczyć gmina? Zdaniem sołtysa chcemy uczyć dzieci jeździć po drogach, które są w opłakanym

stanie, a chcemy wydać tak duże pieniądze na miasteczko ruchu – czy to jest kwota która musi

wydać gmina, czy kwota ogólnie przeznaczona na ten cel?

Z-ca  Wójta  Grażyna  Graj  –  kwota   413.029,04  zł  to  ogólna  wartość  przeznaczona  na  projekty

zgłoszone  do  Czarnkowsko  Trzcianeckiej  Grupy  Działania  obejmująca  budowę  miasteczka  ruchu

drogowego  w  Lubaszu  oraz  placów  zabaw   w  miejscowościach:  Bzowo,  Klempicz,  Kamionka,

Antoniewo. Jest to  wartość całkowita – projekt jest na etapie sprawdzania, dlatego w planie budżetu

przyjęty  jest  jako  zadanie  finansowane  przez  budżet  gminy.  Gmina  otrzyma  natomiast
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dofinansowanie na ten projekt w wysokości ponad 213 tys zł co oznacza, że po stronie budżetu do

sfinansowania pozostanie 200 tys zł. 

Marek Wicher – zapytał ile kamer zostało założonych w br., a ile planuje się w przyszłym i w których

miejscach oraz jaki to będzie koszt?

Wójt  Gminy – monitoring rozpoczęliśmy w br.  Zamontowano 2 kamery(na  wysokości  przystanku

autobusowego), które są już czynne i 2 kamery(przy przejeździe kolejowym – kamery zamontowane

na Zajeździe Meteor), których przekaz na serwer w UG jest już chyba uruchomiony.  Póki co jest

przesył drogą radiową choć byłoby lepiej drogą światłowodową. Rozmawialiśmy z firmą ASTA-NET

i ENEA na ten temat – wszystko wyjaśni się w przyszłym roku. Na dzień dzisiejszy nie wiemy jaki

będzie koszt infrastruktury, która będzie umożliwiała zamontowanie kamer, dlatego nie jest jeszcze

wiadome  ile  ich  będzie.  Są  to  szczegóły,  które  zostaną   omówione później  i  wspólnie  zostanie

podjęta decyzja w którym miejscu kamery zostaną zamontowane i na ile kamer wystarczy środków.

Marek Wicher – zapytał czy już jest coś wiadomo jeżeli chodzi o budowę chodnika na ul. Winiary,

ponieważ sprawa ciągnie się już kilka lat. Chodnik nie był budowany bo miał być najpierw gazociąg –

czy w tej sprawie coś się wyjaśniło? 

Wójt Gminy – radny pyta o to nad czym sam głosuje. Jeżeli chodzi o gazociąg to zrealizowano już

dwa  etapy.  Na  trzeci  –  opracowano  dokumentację  –  nie  ma  w  budżecie  przyszłego  roku  tego

zadania, ale wszystko zależy jak to się w trakcie roku ułoży. Przypomniał, że Gmina Lubasz buduje, a

Polska Spółka Gazownicza później odkupuje sieć gazowniczą. Do tej pory wyglądało to tak, że Spółka

odkupiła I etap za 25% wartości, później 50%, a teraz proponuję, aby Spółka odkupiła ten majątek za

70-80% wartości, ale PSG twierdzi, że może odkupić za taki procent, ale nie więcej niż – w pierwszej

wersji była to kwota  165tys.,  a po negocjacjach 230 tys. Chcielibyśmy jednak, aby ta kwota była

jeszcze  wyższa,  dlatego  03  stycznia  2018  roku  odbędą  się  kolejne  rozmowy.  Zrozumiałe  jest  że

chcielibyśmy  osiągnąć  jak  największe  wpływy  do  budżetu,  a  Spółka  musi  oszacować  dochody

związane  z  dostawą  gazu  dla  naszych  mieszkańców.  Jeżeli  zaś  chodzi  o  kolejność  przebudowy

chodników  to  wiadomym jest  że  partycypujemy  w  kosztach  przebudowy  chodników  wzdłuż  ul.

Bolesława Chrobrego i Szamotulskiej. Jest harmonogram budowy chodników przy naszych drogach
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i byłoby racjonalne aby najpierw wykonać sieć gazową, a później ułożyć chodnik, ale może uda  się to

realizować jednocześnie, w tym samym roku. To radni o tym  zdecydują. 

Marek  Wicher  –  kilka  sesji  wstecz  zadałem  pytanie  dotyczące  wentylacji  remizy  i  otrzymałem

odpowiedź, że w roku bieżącym jest  już to niemożliwe ze względu na wyczerpanie się środków.

Dlatego mam pytanie czy w 2018 roku coś strażakom w tym temacie się pomoże. W Kruczu jest

poprawa tych warunków sanitarnych, dlatego pytam czy w Lubaszu coś się poprawi?  

Wójt Gminy – radny ma budżet przed sobą. Wójt nadmienił, że faktycznie w Kruczu, ale nie tylko bo

w Sokołowie i Stajkowie te warunki się poprawiły na co druhowie też pozyskali środki zewnętrzne.

Natomiast w Lubaszu w ramach bieżącego utrzymania osp zakupiony zostanie wentylator, aby te

warunki  poprawić.  Zaznaczył,  że  w  ramach  rewitalizacji  gmina  będzie  wnioskować  o  środki  na

realizację  programu rewitalizacji,  w którym przewiduje  się budowę centrum kultury  połączona z

remizą dla strażaków. 

Następnie  Skarbnik  Gminy  Lubasz  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2018 – 2040

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIV/338/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Skarbnik Gminy Lubasz odczytała projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej  na rok 2018 

Marek Wicher zapytał o co chodzi w temacie opinii Rady Rodziców, ponieważ na posiedzeniu Komisji

musiał wyjść i nie jest w tym temacie zorientowany?  

Skarbnik Gminy – opinia przez Radę Rodziców w Lubaszu nie została wydana. Nie skutkuje to jednak

niemożliwością podjęcia uchwały, to tylko opinia, która nie ma wpływu na dalsze procedowanie. 

Marek Wicher – czy były jakieś powody dla których nie wydano opinii? 
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Wójt Gminy – Przewodnicząca Rady Rodziców poinformowała nas w piśmie, że był zbyt krótki czas

aby Rada Rodziców mogła wydać tą opinię. Pismo otrzymała 12, a do 15 miała być opinia. Zaznaczył,

podobnie jak Skarbnik, że opinia nie ma wpływu na możliwość podjęcia uchwały budżetowej.  

Głosowanie 

Za- 13    Przeciw  - 0    Wstrzymujących się - 1                                        (głosowało 14 obecnych radnych)

Uchwała Nr XXXIV/339/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3 Podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.   3.1. zmian Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych   

Projekt  uchwały  przedstawiła  Pani  Danuta  Wiza.  Konieczność  dokonania  zmian  w  Gminnym

Programie Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 rok wynika z potrzeby

wprowadzenia do uchwały  środków finansowych pozostałych do wykorzystania z roku 2016 jako

ponadplanowe  dochody  w  kwocie  350,00  zł  oraz  dostosowania  planu  wydatków  do  stanu

faktycznego. W Gminnym Programie środki te przeznacza się na:

1. prowadzenie  i  finansowanie  Punktów  Konsultacyjnych  przez  psychologów  dla  osób

uzależnionych i ich rodzin – 18.600,00 zł

2. finansowanie  i  prowadzenie  zajęć  w  świetlicach  opiekuńczo  –  wychowawczych,

socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 37.270,00 zł

3. dofinansowanie  obozów,  kolonii  i  warsztatów  wyjazdowych  z  zajęciami  profilaktyczno

-rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami – 6.000,00 zł

4. realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych

zajęć sportowych – 19.000,00 zł

5. finansowanie  dożywiana  dzieci  uczęszczających  do  świetlic  opiekuńczo-  wychowawczych,

socjoterapeutycznych – 20.000,00 zł

6. realizację programu edukacyjno-profilaktycznego"Przeciw pijanym kierowcom" 1.230,00 zł

7. finansowanie działalności kluba AA – 1.100,00 zł
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8. dofinansowanie Izby Wytrzeźwień- 5.136,00

9. walkę z nałogami w tym profilaktyczne działania zmierzające do wyeliminowania narkotyków,

dopalaczy itp.- 4.800,00 zł (narkogogle, gablota z wzorcami środków odurzających) 

10.  działalność Komisji przeznacza się w Programie kwotę  - 4.000,00

Następnie Danuta Wiza projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIV/340/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.2. zmian w uchwale dotyczącej zaciągnięcia kredytu  

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. W  uchwale nr  XXXII/325/17 Rady Gminy Lubasz z dnia 14

listopada 2017 r. w  sprawie zaciągnięcia kredytu wprowadza się następujące zmiany:

Zaciąga się w 2017r. kredyt długoterminowy w łącznej wysokości 2.528.500 zł na pokrycie kosztów

inwestycji z zakresu:

1. Przebudowa chodnika w ul.Wiejskiej w Lubaszu ( dz.600 )                                          - 120.000 zł,

2. Przebudowa dróg  (dz.600)                                                                                                -   61.700 zł,

3.  Budowa separatorów wraz z odwodnieniem placów i parkingów (dz.600 )             - 116.000 zł,

4. Zakup i montaż wiat przystankowych na terenie gminy ( dz.600 )                                 -35.000 zł,

5. Utwardzenie placów w Lubaszu (dz.600)                                                                          -560.000zł,

6. Wykonanie kotłowni gazowej w budynku Urzędu Gminy  (dz.750)                                -79.900 zł,

7. Termomodernizacja budynku przedszkola Bajka w Lubaszu (dz.801)                          -175.000 zł,

8. Budowa oświetlenia drogowego w Gminie Lubasz (dz.900)                                         -840.000 zł,

9. Gazyfikacja III etap (dz.900)                                                                                                  -35.000 zł,

10. Wykonanie parkingu przy świetlicy wiejskiej w Prusinowie (dz.921)                             -48.900 zł,
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11. Opracowanie infrastruktury sportowej w gminie  (dz.926)                                             -40.000 zł,

12. Rozbudowa i przebudowa Ośrodka Kultury w Lubaszu (dz.921)                                    -17.000 zł,

13. spłata rat kredytów i pożyczek                                                                                          -400.000 zł,

Pani Renata Fąferek projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIV/341/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.3. zmian w uchwale budżetowej 2017r.

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany dotyczą:

W zakresie dochodów:

1). zmniejszenie dochodów z tytułu:

a) projektu  unijnego  pn.  .”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków

szkolnych w Gminie Lubasz” – 301.856 zł (realizacja zadania w 2018 r.),

b) projektu unijnego pn.’Budowa drogi Antoniewo-Krucz”(brak wpływu dofinansowania)

- 1.795.140 zł,

c) projektu unijnego pn.”Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz”

– ul. Kolejowa – 24.330 zł,

d) sprzedaży mienia komunalnego - o kwotę 67.300 zł,

e) opłaty targowej – 2.000 zł, 

f) opłaty skarbowej – 1.500 zł,

g) pas drogowy - 34.000 zł,

h) odpłatności za dzieci z innych gmin w naszych przedszkolach – 11.000 zł,

i) refundacji pracowników społ.użytecznych – 4.000 zł
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j) wpływy z opłaty śmieciowe - 28.000 zł,

k) umniejszenie wpływów za dzierżawę urządzeń wodno-kanaliz. GZK – 120.139,41 zł,

l) umniejszenie  wpływów  z  projektu  Poprawa  dostępu  do  usług  społecznych

realizowanego przez GOPS Lsz – 373,62 zł ( realizacja na 2018 r.),

m) umniejszenie dochodów z  projektu ”Zapraszamy do Bajki”  -  5.609,96 zł  (realizacja

2018 r.),

n) umniejszenie  dochodów  z  projektu  „Odnowa  edukacji  w  Gminie  –   4.263,75  zł

( realizacja na 2018 r.)

 RAZEM:2.399.512,74 zł

2). zwiększenia dochodów z tytułu:

a) wynajmu  świetlicy  wiejskiej  Prusinowo  z  przeznaczeniem  na  wydatki  sołectwa

607,00 zł,

b) zwiększenie wpływów z tyt. udziałów w podatku dochodowym od os.fiz. – 44.000 zł,

c) sprzedaży drewna z lasu gminnego – 5.600 zł,

d) kary  potrącone wykonawcy utwardzenia placu w Lubaszu (za Milą)  za nienależyte

wykonanie prac – 120.257 zł + nadzór ABDOR – 1.427 zł,

e) kary potrącone za opóźnienie w wykonaniu projektu zagospodarowania terenu  przy

SP Lubasz w powiązaniu z ul. Szkolną – Przebudowa dróg (EUROSTRADA R. Jarka Cz-ów + ul.

Podgórna łącznie - 4.434 zł,

f) decyzja  Wojewody  Wlkp.  FB-I.3111.493.2017.8–  20.12.2017  r.  na  wyposażenie

gabinetów profil. zdrowotnej rozdz.80101 par.2030 - 6.388 zł,

g) darowizna na wigilie dla osób starszych i samotnych od Nadleśnictwa Krucz –  200 zł,

h) dochody z zezwoleń za sprzedaż alkoholu – 350 zł,
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i) umowa z Wojewodą Wlkp. Z dnia 31.10.2017 r. na realizację zadania określonego w

Programie Asystent Rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej na rok 2017 r. 85504

par.2460 – 7.799 zł,

j) za obwody łowieckie – 2.000 zł,

k) sprzedaż złomu – 1.000 zł, 

l) podatek od nieruchomości os.prawne – 40.000 zł,

m) podatek od środ.transp.os.praw. – 2.000 zł + 3.000 zł os.fiz.,

n) odsetki podatkowe os.praw. – 2.000 zł + 1.000 zł os.fiz.,

o) koszty upomnień podatki os.fiz. – 1.000 zł,

p) koszty upomnień opł.śmieciowa – 4.000 zł,

q) odszkodowania przedszkola - 5.800 zł

RAZEM:  252.862 zł

II. WYDATKI

1) zmniejszenie limitów z następujących pozycji:

a) projektu  unijnego  tzw.  twardego  pn.”Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie

budynków szkolnych w Gminie Lubasz” - o kwotę 581.052,40 zł, (realizacja wydatków nastąpić

ma w roku 2018 r.)

b) rezerwy celowej na poręczenie kredytu GOK w Lubaszu – 70.000 zł,

c) czyszczenie rowów – 2.900 zł,

d) inwestycji wodociągowania Krucz-Kruteczek – 1.500 zł,

e) usługi przygotowania pod uprawę lasu – 550 zł,

f) inwestycji przebudowa dróg  - 3.600 zł,

g) inwestycji budowy chodnika ul. Wiejska - 34.000 zł,

h) umowa-zlec. przystanki autobusowe – 1.500 zł,

21



i) inwestycji budowy separatora- 3.000 zł,

j) remontu b.komun. Jędrzejewo - 5.000 zł,

k) opracowań geodezyjnych – 20.100 zł, 

l) ekwiwalenty UG – 700 zł,

m) pobory UG - 1.700 zł,

n) umniejszenie odpisu ZFŚS publ. – 72 zł,

o) materiały UG – 6.000 zł,

p) remont OSP Jędrzejewo  - 500 zł,

q) dotacji do Edukacji Lubasz – 1.488 zł,

r) szczepionki HPV – profilaktyka raka szyjki macicy - 1.000 zł,

s) dopłat do spółki za wodę i ścieki - 10.000 zł ,

t) dotacji do Powiatu na azbest – 2.841 zł,

u) dotacji do przydomowych oczyszczalni – 195 zł,

v) pobory odpady komun. – 700 zł,

w) schronisko – bezdomne zwierzęta – 2.000 zł,

x) inwestycji  wykonania parkingu przy świetlicy  w Prusinowie – 3.500 zł,

y) materiały na turnieje,dożynki – 650 zł,

z) stypendia sportowe  - 3.000 zł, 

aa) inwest.ogrodzenia placu w Klempiczu – 3.500 zł,

ab) inwestycja projekty inf..sport.w gminie  - 16.000 zł,

ac) energii boisko Orlik – 650 zł,

ad) ogrodzenie placu zabaw w Sokołowie b.gm.  – 2.400 zł,

ae) usł. zdrowotne UG – 100 zł,
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af) koszty postępowania sądowego – 400 zł,

ag) utrzymanie zieleni – 7.600 zł,

ah) remont świetlic UG – 2.500 zł 

ai) zmniejszenie  limitów  planów  wydatków  jednostek  oświatowych  i  GOPS  o  łączną

kwotę 52.408,74 zł  

RAZEM: 843.107,14 zł 

2) zwiększenie limitów wydatków na następujące pozycje:

a) zakup usług-administracja publiczna. UG (usł. prawnicze,pocztowe,prowizja BS)–44.000 zł,

b) kara za niepoprawne sporządzenie sprawozdania odpady komun. WIOŚ Pń - 200 zł,

c) wywóz nieczystości Dębe – 9.000 zł,

d) energia b.komun. -  500 zł,

e) utrzym.b.komun.- 3.000 zł,

f) diety radnych – 4.500 zł,

g) wynagrodzenia prowizyjne  - 700 zł,

h) ZUS UG – 2.100 zł,

i) um.- zlec. UG – 6.000 zł,

j) energia UG – 4.004 zł,

k) szkolenia pracownicze – 1.400 zł,

l) wykonanie przyłącza kopii zapasowych systemów elektr.UG   - 2.800 zł,

m) materiały OSP  - 1.500 zł,

n) usługi OSP   - 600 zł,

o) dotacja do Edukacji szk.podstaw. – 196 zł,

p) dotacja do niepubl.przedszkoli – 650 zł,
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q) cyfrowe samorządy – 700 zł,

r) wywóz kontenery – 5.100 zł,

s) usuwanie azbestu – 1.200 zł,

t) energia ośw.uliczne  - 20.000 zł,

u) konserwacja ośw. ulicz. – 18.040,40 zł, 

v) energia świetlice wiejskie – 2.000 zł,

w) świetl. Sławno –czynsz dzierż. – 6.000 zł,

x) asystent rodziny GOPS 7.799 zł+ gabinety 200 zł GOPS wigilia + 5.800 zł dla  GZOSIP + 350 zł

profil. = 21.144 zł

RAZEM :  155.334,40 zł 

III. PRZYCHODY BUDŻETU

W zakresie przychodów planuje się zmniejszyć kwotę planowanego kredytu o  377.500 zł, zgodnie

z uchwałą Rady Gminy Lubasz.

IV. ROZCHODY BUDŻETU

W zakresie rozchodów planuje się zmniejszyć spłatę rat zaciągniętych kredytów w walucie EURO

w związku ze zmianą kursu walut  o  kwotę  41.239 zł  oraz  o  kwotę 1.795.139 zł  (pożyczka  BGK)

w związku z brakiem dofinansowania PROW w roku bieżącym.

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

Pani Renata Fąferek projekt uchwały odczytała. 

Marek Wicher – zauważył,  że  w pkt 2 podana jest najwyższa kwota 44 tys.  tj.  na zakup usług-

administracja  publiczna.  UG  –  usł.  prawnicze,pocztowe,prowizja  BS–  kwota  ta  nie  jest  rozbita

dlatego chciałby wiedzieć jakie to kwoty na poszczególne usługi?

Skarbnik 1% około 30 tys prowizja BS oraz bardzo wysokie koszty pocztowe 5-6tys. Miesięcznie,

natomiast  za grudzień to ponad 10 tys i zobowiązania za styczeń.  
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Marek Wicher – zwrócił uwagę, że koszty te można ograniczyć, dostaje niekiedy 4-5 listów dziennie

z UG, a można je włożyć wszystkie  w jedną kopertę 

Józef Cichorek zapytał czy wykonawca parkingu podpisał protokół z uwagami i czy wyraził zgodę na

tak duże potrącenie z wynagrodzenia? Czy gmina tą kwotę sama ustaliła?

Wójt Gminy – protokół podpisał,  to potrącenie jest nasze. Jest to kwota, która ma nam zabezpieczyć

środki na poprawę tego parkingu, nie ma tutaj żadnej zgody wykonawcy. 

Józef Cichorek – poinformował, że wstrzyma się przy głosowaniu

Głosowanie 

Za- 12       Przeciw – 0      wstrzymujących się – 2                              (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIV/342/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.4.  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2040  

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych  w  budżecie  gminy  ,  po  wprowadzonych  zmianach  podjętymi  wcześniej  uchwałami.

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                  (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIV/343/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.5.  przyjęcia planu pracy  Rady Gminy Lubasz na 2018 rok

Przewodnicząca Rady Gminy zaznaczyła, że  plan omawiany był na komisji.  Wprowadzone zostały

zmiany, o które radni wnioskowali. Następnie projekt uchwały wraz z załącznikiem odczytała.

Romuald Gasperowicz zapytał czy można do planu dołożyć punkt dotyczący ochrony środowiska na

co Przewodnicząca odpowiedziała, ze można zgłosić się do Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony

Środowiska, która może się tą sprawa zająć. 
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Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                  (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIV/344/17 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad.   Interpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher – złożył wszystkich serdeczne życzenia na 2018 rok

Ad. Wolne wnioski i informacje.

Przemysław Bednarek - złożył wszystkim życzenia noworoczne, aby następny rok nie był gorszy od

obecnego.  Następnie  zwrócił  uwagę,  że  nie  otrzymał  odpowiedzi  na  wnioski,  które  składał  3-4

miesiące wcześniej 

Romuald  Gasperowicz –  zapytał  czy  nie  zrozumiał,  ale  w  Biuletynie  jest  informacja  na  temat

parkingu,  utwardzenia  terenu pod parking i  targowisko – czy  to  ten teren  czy  koło  cmentarza?

Zapytał  na  jakim etapie  jest  inwestycja  dotycząca  utwardzenia  placu  ?  W Biuletynie  Gmina  się

chwali, a parking jest zamknięty. Co z pieniędzmi, które były zabezpieczone na to zadanie?

Romuald Gasperowicz  -zapytał czy  ten parking to również  targowisko? Zaznaczył,  ze  również  nie

otrzymał odpowiedzi na swoje wnioski. 

Romuald  Gasperowicz  – pogratulował  hucznego  odebrania  drogi  Antoniewo  Krucz,  gdzie  po

zakończeniu inwestycji wiata przystankowa znajduje się za barierkami, a dzieci stoją na jezdni

Romuald  Gasperowicz  -zwrócił  uwagę,  że  drogę  odebrano,  a  dalej  brak  jest  jednego  znaku

„niebezpieczny  zakręt”  na  w/w  drodze.  Życzył  wszystkim  więcej  wyobraźni  i  zwiedzania  gminy

z fachowcami.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała wnioski mieszkańca naszej gminy Pana P.G. tj.

„1)  Na  sesji  w  dniu  07-12-2017  zgłaszałem  niedziałającą  latarnie  uliczną  przy  przejściu  na

skrzyżowaniu  ze  światłami  Nowa/Szamotulska.  Dalej  nic  się  nie  zmieniło  w  tej  sprawie  dlatego

ponawiam ten wniosek.  Ciemno robi się już około 16:00 a latarnia jak nie świeciła tak dalej nie

świeci.  Kawałek  dalej  na  ul.  Nowej  zamontowane  są  dwie  latarnie  na  jednym  słupie,  które  są

zupełnie niepotrzebne bo wystarczy tam jedna latarnia a nie dwie tak jak jest obecnie. A przejście
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dla pieszych o którym jest mowa wcześniej nie jest w ogólne oświetlone. Tam powinna być o wiele

mocniejsza  żarówka  niż  była  dotychczas.  Nie  warto  czekać  aż  dojdzie  tam  do  jakiegokolwiek

zdarzenia drogowego.

2) Stan wody w Lubaszu. 20 grudnia 2017 została wydana przez Państwowy Powiatowy Inspektor

Sanitarny w Czarnkowie negatywna ocena jakości wody w Lubaszu. Czy jest ktoś odpowiedzialny za

taki stan w Gminie Lubasz? Przed świętami gwiazdkowymi (16 grudnia 2017) na Górczynie z kranu

leciała  jakaś brązowa ciecz  której  z  pewnością  nie  można  nazwać  wodą?  Czy  jest  zaplanowana

kompleksowa  modernizacja  sieci  wodociągowej?  Jeżeli  nie  lub  brak  jest  środków  to  myślę,  że

najlepszym  wyjściem  jest  rozważenie  sprzedaży  sieci  wodociągowej  firmie,  która  zajmuje  się

profesjonalnym dostarczaniem wody  i  odprowadzaniem ścieków.  Tutaj  jest  potrzebna  generalna

modernizacja sieci wodociągowej. Gdy ta nie zostanie wykonana takie sytuacje będą się niestety

powtarzać. Tymczasem od sierpnia 2017 w różnych miejscach w Gminie Lubasz są problemy z wodą i

niewiele się w tej kwesai zmienia. Szkoda bo cierpią na tym mieszkańcy Gminy Lubasz którzy muszą

za wadliwą usługę płacić tak jak za pełnowartościowy towar a do tego są narażeni na utratę zdrowia

lub życia. Do pisma dołączam film nagrany przed świętami (16 grudnia 2017) pokazujący co leciało z

kranu na Górczynie.

3) W informatorze samorządowym jest informacja o monitoringu w Lubaszu. Czy jedna z kamer nie

mogłaby zostać podłączona do Internetu celem pokazywania w sieci Lubasza na żywo. Koszt tego

jest niewielki a promocja duża. Inne miasta już dawno korzystają z tej formy promocji.

4) Czy i kiedy oś. Górczyn zostanie podłączone do sieci gazowej? Jak zwykle zapomina się o tym

osiedlu. W informatorze samorządowym nawet się nie wspomina o dalszej budowie gazociągu na

Górczynie.

5)  Wnoszę  o  przestawienie  tablic  D-42  i  D-43  (obszar  zabudowany  oraz  koniec  obszaru

zabudowanego)  na  ul.  Szamotulskiej  z  obecnej  lokalizacji  do  początku  m.  Bończa.  Wniosek

uzasadniam tym, że za tablicą D-43 w dzisiejszej lokalizacji dalej są zabudowania, które kończą się

wraz z końcem m. Bończa.”

Przewodnicząca  poinformowała,  że  w/w  mieszkaniec  na  Nowy  Rok  składa  również  najlepsze

życzenia. 
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Wójt  Gminy  – w  ramach  złożonych  informacji  wnioskodawcy  otrzymają  odpowiedź.  W  sprawie

mrugających  żarówek  –  sprawy  są  zgłaszane.  Trudno  wymagać  aby  do  jednej  czy  dwóch  lam

energetyka przyjeżdżała. Po wykonanych finansach widać, ze siec jest rozbudowywana i na bieżąco

zgłaszane  są  awarie.   Sprawę  złego  doświetlenia  sprawdzimy-  czy  te  dwie  lampy  są  może  źle

skierowane. Zwracając się do sołtysa Kruteczka zwrócił uwagę, że dużo spraw miałby wyjaśnionych

na  spotkaniach,  które  są  organizowane  dla  sołtysów,  ale  on  jest  nieobecny.  Na  spotkaniu

opłatkowym była mowa o strategii  utrzymania dróg – chodziło o to by  pewne zadania wykonali

sołtysi, ale nie wiadomo czy sołtys o tej sprawie wie. 

Romuald Gasperowicz  - stwierdził, że o wszystkim wie. To on wskazuje niedociągnięcia i błędy jakie

są popełniane. Zwrócił uwagę, że na piśmie brak odpowiedzi już po raz któryś. Zaznaczył, że jeżeli

zwraca  uwagę  latem  o  takim   fakcie,  że  barierka  stoi  przed  wiatą  i  później  jest  to  odebrane,

milionowa inwestycja to jak należy się czuć. To tak jakby  stać na autostradzie bo dla dziecka 2-3

samochody przejeżdżające to autostrada. To jest karygodne i nie jest śmieszne.

Wójt Gminy – zaznaczył, że jak była Pani z Nowiny i zgłaszała wniosek, na który nie żądała pisemnej

odpowiedzi tylko działań to sołtys również się do tego przychylił, dlatego powinien się zdecydować

czy chce,  czy nie chce odpowiedzi na piśmie na co Romuald Gasperowicz odpowiedział, że Wójt

powinien zapoznać się z protokołami i nagraniami z sesji i będzie wszystko wiedział czy chciał czy nie

chciał odpowiedzi. Zwrócił uwagę, że to co się tutaj wyrabia to populizm jakiego dawno świat nie

widział. 

Romuald Gasperowicz  - zapytał co się stanie ze środkami, które zostały przeznaczone na parking.

Może ktoś pojedzie i przeniesie znak to dzieci będą stały wcześniej przed barierkami na poboczu –

jest konflikt, teraz stoją przed barierkami na asfalcie. Powtórzył, że droga została odebrana, a brak

jest oznakowania ostatniego zakrętu. 

Romuald  Gasperowicz  -z jakich  środków  wykonano  wjazd  przy  szkole  w  Kruczu?  Kiedy  było  to

zaopiniowane?(nigdy o tym na sesji nie słyszałem, a robiła to firma ta sama co drogę) Kto to robił i za

ile? 

Romuald Gasperowicz – zaznaczył, że został odebrany parking, który jest nieskończony – są bruzdy i

dziury i nie można z niego korzystać
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Wójt  Gminy  –  odpowiadając  sołtysowi  stwierdził,  że  jeżeli  mówi  o  populizmie  to  ma  spojrzeć

w lustro. W kwesai zaś informacji  dotyczącej  parkingu to gdyby sołtys był od początku, a nawet

gdyby  się  spóźnił,  ale  wsłuchał  się  w  informację  wszystko  by  wiedział  bo  mowa  była  o  tym

w informacji  wójta, a później  mówiła również Skarbnik  Gminy.  (sołtys  stwierdził,  że  to  Wójt się

wszędzie spóźnia i zastanawia się kto za to wszystko zapłaci na co Wójt odpowiedział, że już niedługo

wybory  to  może  sołtys  startować,  a  sołtys  odpowiedział,  że  nie  może)  Wyjaśniając  temat  Wójt

poinformował, że w związku z tym, że są pewne nieprawidłowości co do wykonania parkingu (wina

po stronie wykonawcy i projektanta) potrącona została kwota 120 tys. zł, aby zabezpieczone były

środki na poprawę tej budowli, a kwota 479 tys zł została wypłacona 

Romuald Gasperowicz  - zapytał jakim prawem Gmina zapłaciła za roboty związane z utwardzeniem

parkingu? Zapytał Wójta czy gdyby budował dom i robota nie byłaby zakończona zapłaciłby. 

Wójt Gminy stwierdził, że sołtys go i tak nie chce słuchać, dlatego sprawę wyjaśni radca prawny. 

Romuald Gasperowicz  - płaci się po zakończeniu. Zapytał  jakim prawem poszła Gmina na ugodę?

Kto podjął taką decyzję?Na co Wójt odpowiedział, że nie było żadnej ugody i niczego takiego nie

powiedział – ten wyraz  dołożył  sobie sołtys.  W Komisji  stwierdzono, że 120 tys.  - taka wartość

pozwoli  na  doprowadzenie  placu  do  stanu  projektowanego.  Do  odpowiedzialności  pociągniemy

także projektanta.  Nie było mowy o ugodzie. Sołtys stwierdził, że  jeżeli nie ugoda to porozumienie,

decyzja  na  co Wójt  odpowiedział,  że  nie  było  żadnego  porozumienia.  Roboty  zostały  odebrane

z uwagami, każdy do protokołu może uwagi wnieść i zostały wniesione. 

Romuald Gasperowicz – zapytał kiedy Gmina wiedziała, że plac jest niewłaściwie zrobiony, jaki to był

okres?  Wójt  odpowiedział,  ze  w  momencie  rozpoczęcia  czynności  odbiorowych  –  końcówka

września. 

 Romuald Gasperowicz – przytoczył zdanie z biuletynu dotyczące utwardzenia placu z grudnia  –

zapytał czy jesteśmy z tego zadowoleni – parking nieczynny, zapłacony i niezabezpieczony – przykro

patrzeć

Romuald  Gasperowicz  – odniósł  się  do  monitoringu.  Zauważył,  że  kosztował  nas  15  tys  –  jest

założony na prywatnych nieruchomościach mimo, że Gmina posiada dużo własnych nieruchomości.
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Zapytał czy nie można na naszych urządzeniach budować. Zauważył, że w UG jest więcej kamer niż

na ulicach – kogo się tutaj pilnuje? 

Romuald  Gasperowicz -zapytał  radnego  Józefa  Cichorka  czy  jest  współwłaścicielem  firmy,  która

wykonywała utwardzenie placu? Czy ma udziały w tej firmie? bo  wstrzymał się od głosu. Radny

Cichorek odpowiedział, że nie jest współwłaścicielem i nie ma w tej firmie udziałów.  

Romuald  Gasperowicz  –  zauważył,  że  to  Wójt  ma  dokumenty  i  na  wszystko  patrzy,  a  on  tylko

obserwuje i jest rozgoryczony  i przerażony. Zapytał czy Wójt powie co zrobi z przystankiem na co

Przewodnicząca  odpowiedziała,  że  jak  sołtys  usiądzie  i  pozwoli  udzielić  sobie  odpowiedzi  to  ją

otrzyma. 

Wójt  Gminy  – stwierdził,  że  temat  zostanie  sprawdzony  i  załatwiony.  Wracając  do  sprawy

monitoringu zaznaczył, że monitoring jest umieszczony na prywatnych nieruchomościach, ale jest po

to  by  monitorować  przestrzeń  publiczną.  Podobnie  jest  w miastach  –  podpisywane  są  umowy

z  energetyką,  aby  mogły  być  wykorzystywane  słupy.  Dla  Gminy  jest  lepiej  i  taniej  zamieścić

urządzenia na prywatnych obiektach, aniżeli budować nowe obiekty (słupy, maszty)    

Romuald Gasperowicz zapytał czy Gmina płaci dzierżawę za umieszczenie urządzeń monitoringu na

nieruchomościach prywatnych? Na co Wójt odpowiedział, że do końca roku za darmo, a od nowego

będzie dzierżawa płatna – Pan Gasperowicz zauważył, że to właśnie ten haczyk , trzeba będzie płacić,

a można było na EDUKACJI bo Gmina znowu wypłaciła EDUKACJI 200-300 tys dotacji (Wójt poprosił

Pana do siebie do gabinetu stwierdzając, że Pan Gasperowicz nie zna zasad samorządu i nie wie

o czym mówi) 

Z-ca Wójta Grażyna Graj – dzierżawa to 200 zł rocznie 

Romuald Gasperowicz – zauważył, że monitoring idzie na zasadzie radiowej, po sygnale GPS  (sołtys

wsi Krucz zapytał Pana Gasperowicza co go interesują takie szczegóły) Zapytał na jakich zasadach

działa monitoring? Czy można go upublicznić online? 

Wójt Gminy – nie wiemy czy będzie to możliwe, z informatykiem musimy to wszystko sprawdzić. Czy

udostępnianie w sieci nie spowoduje jakiś zakłóceń. Jeżeli sygnał będzie na tyle mocny to będzie

można upublicznić bo nie ma nic do ukrycia. Wracając do sprawy dotacji wyjaśnił, że dotacja dla
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EDUKACJI  Lubasz  się  należy.  Jednostka  samorządu  terytorialnego  otrzymuje  i  dalej  tą  dotację

przekazuje – taka jest zasada działania. Możemy to wszystko Panu napisać

 Romuald  Gasperowicz  – chciałbym, żeby Wójt  odpowiedział  na wszystkie wcześniejsze  wnioski.

Zaznaczył, że czeka, chce zrobić coś dla społeczeństwa bo już mało czasu zostało, a tak naprawdę to

mało co może zrobić 

Wójt  Gminy zapytał  co  Pan  Gasperowicz  zrobił  i  co  chce  zrobić  dla  społeczeństwa  na  co

odpowiedział, że jeszcze nie wszystko. Wójt złożył wszystkim jeszcze raz życzenia na Nowy Rok - bez

nerwów i emocji, samych słonecznych dni. 

Mecenas  Radosław  Łotyszonek –  poinformował,  że  proces  odbioru  parkingu  rozpoczął  się

23 września br. i zakończył się 22 grudnia, ponieważ dopiero tego dnia wykonawca podpisał protokół

odbioru robót. Odbiór trwał tak długo z uwagi na skomplikowany charakter wad i usterek obiektu

oraz z uwagi  na  podmioty  odpowiedzialne za istniejący  stan. Została zapłacona część należności

wynikająca z umowy,  a część wstrzymana (na usunięcie  wad i  usterek). Obecnie wykonawca ma

14 dni na usuniecie usterek tj. od dnia podpisania odbioru robót. Z uwagi na to, że nie wiemy co

wykonawca zrobi na parkingu pozostają „dziury” Z uwagi na charakter wad dopiero po czasie będzie

wiadome jaka  będzie  finalna  kwota  usunięcia  wad i  usterek i  które  podmioty  będą pociągnięte

jeszcze do odpowiedzialności.

Z-ca Wójta uzupełniając stwierdziła, że zgodnie z opinią rzeczoznawcy sądowego obiekt nadaje się

do użytkowania. Po zlikwidowaniu otworów( stanowiły one miejsca do pomiarów w jakim stopniu

następuje  osiadanie  gruntu)  na  początku  przyszłego  roku  obiekt  zostanie  przekazany  do

użytkowania. Nie można zrobić tego wcześniej, ponieważ wykonawca ma 14 dni od dnia podpisania

protokołu na usunięcie wad, ale wiemy też że tego nie zrobi. Zwróciła uwagę, że jako mieszkańcy nie

stosujemy się do zakazów, które zostały tam prowizorycznie ustawione. Poinformowała, że parking

zostanie dopuszczony do użytkowania i przeznaczony jako targowisko na początku przyszłego roku. 

Romuald Gasperowicz – zapytał czy dbamy o pomniki na terenie gminy bo są zaśmiecane i niszczone

(zgłaszał  wniosek,  ale  nie  dostał  odpowiedzi)  Nikt  nie  pofatygował  się  posprzątać  nawet  tych

betonów przy pomniku Desantu Spadochronowego w Sokołowie - posprzątać teren.

31



Z-ca Wójta  - stwierdziła, że powiedziała już wcześniej, kiedy sołtys był u niej w gabinecie,  że sprawa

pomnika jest wielowątkowa. Prowadzone były rozmowy z konsulem i przedstawicielka ministerstwa

o zniszczeniach. Sprawa jest  bardzo delikatna – przeniesienie pomnika  w inne miejsce  o  co Pan

wnioskował jest raczej  niemożliwe. Ministerstwo stoi  na stanowisku,  że pomnik  podlega ustawie

dekomunizacyjnej co oznacza, że każda interwencja może doprowadzić do tego, że  on zniknie czego

ani  my,  ani  nasi  mieszkańcy  nie  chcą.  Zaznaczyła,  że  po zamontowaniu tablicy  upamiętniającej

naszych mieszkańców była nadzieja, że nie będzie on już dewastowany, ale tak się nie stało. Gmina

stara  się  w  miarę  możliwości   szkody  szybko  naprawić.  Zwróciła  uwagę,  że  jest  bardzo  dużo

wniosków i trudno na nie wszystkie odpisać, natomiast należy się cieszyć, że tak duża ilość zadań,

które były w budżecie tego roku została zrealizowana. Pracownicy na pewno popełniają błędy, ale

nie robią tego celowo – brak czasu aby w terminie na wszystkie wnioski odpowiedzieć. 

Romuald Gasperowicz – zaproponował, aby zwrócić się do RDO i zlikwidować zatokę postojową przy

w/w pomniku – zatrzymują się tam i wyrzucają śmieci. 

Marek Wicher - zaproponował, aby zamontować przy pomniku 1-2 tabliczki „obiekt monitorowany” 

na  pewno uczuli  to  ludzi,  którzy  tam parkują  oraz  zaproponował,  aby GZK  jadąc do  Klempicza

opróżniał kosz przy pomniku. 

Z-ca Wójta  – pomnik jest sprzątany częściej jak raz w m-cu. Ostatnio tylko, ze względu na chorobę

pracownika nie  był on dopilnowany.  Zaznaczyła,  że  jest  on dla niej  osobiście ważnym punktem,

dlatego  uczula  pracowników.  Nadmieniła,  że  miejscem  tym  zajmuje  się  też  rodzina  Państwa

Furmanów (często palą się znicze) bo to jedyne miejsce pamięci ich zmarłych. W latach 90-tych była

zlikwidowana zatoka postojowa, ustawiono słupki z  łańcuchami, które zniknęły w bardzo krótkim

czasie.   Ten teren jest bardzo trudny do utrzymania – swego czasu naprzeciwko był parking, który

zorganizowało Nadleśnictwo,  ale w związku z tym, że  był ciągle bałagan zlikwidowano go.  Może

gdyby  były  tabliczki  byłoby lepiej,  ale  trzeba  przypomnieć,  że  tam była  kamera,  która   również

zniknęła. Policja również to miejsce monitoruje, a prowadzone obecnie  śledztwo nadzorowane jest

już nie przez prokuraturę rejonową, a okręgową.  
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Marek Wicher – poinformował, że był w czasie montowania kamery, bardzo szybko w tym miejscu

pojawiła się policja bo mieli tam również kamerę, ale pomimo tego, że była ta kamera w obudowie

z grubej blachy to i tak złodzieje sobie z tym poradzili. 

Kończąc sesję Przewodnicząca złożyła zebranym i ich rodzinom radości w sercu w całym 2018 roku.

Aby nie odstępowała nikogo nadzieja na lepsze jutro i wiara w to, że nie ma rzeczy niemożliwych.

Życzyła wszechogarniającej miłości zarówno od ludzi jak i do ludzi.  Aby otaczały wszystkich osoby,

które będą motorem do dalszego działania - wszystkiego dobrego w 2018 roku. 

Ad. Zakończenie sesji

Następnie wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła obrady XXXIV sesji Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 16:35

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Marian Mirek 
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